
Fra:                                    "Kåre Svarre Jakobsen" <ksj@ishoj.dk>
Til:                                      "Merete Amdisen" <MEM@ishoj.dk>
Cc:                                      "Lene Jensen" <LJE@ishoj.dk>
Sendt dato:                      16-05-2025 20:49
Vedrørende:                    Re: Orientering fra Movia om TV-indslag om fejl på busser

Jeg synes, vi skal tage den med som meddelelse under ØPU.
K

Sendt fra Outlook til iOS
Fra: Merete Amdisen <MEM@ishoj.dk>
Sendt: fredag, maj 16, 2025 5:22 PM
Til: Kåre Svarre Jakobsen <ksj@ishoj.dk>
Emne: Fw: Orientering fra Movia om TV-indslag om fejl på busser 
 

Skal vi sende denne information ud til byrådet, eller lægge den som meddelelse til øpu?
M

Sendt fra Outlook til iOS
Fra: Direktoer <Direktoer@MOVIATRAFIK.DK>
Sendt: fredag, maj 16, 2025 3:49 PM
Til: steen.christiansen@albertslund.dk <steen.christiansen@albertslund.dk>; karl@alleroed.dk 
<karl@alleroed.dk>; jew@balk.dk <jew@balk.dk>; majho@brondby.dk <majho@brondby.dk>; 
Kenneth Gøtterup <kennethg@dragoer.dk>; VickyHolst.Rasmussen@egekom.dk 
<vickyholst.rasmussen@egekom.dk>; borgmester@fredensborg.dk <borgmester@fredensborg.dk>; 
borgmesteren@frederiksberg.dk <borgmesteren@frederiksberg.dk>; borgmester@frederikssund.dk 
<borgmester@frederikssund.dk>; obch@furesoe.dk <obch@furesoe.dk>; mf@gentofte.dk 
<mf@gentofte.dk>; trine.graese@gladsaxe.dk <trine.graese@gladsaxe.dk>; 
kasper.damsgaard@glostrup.dk <kasper.damsgaard@glostrup.dk>; borgmesteren@greve.dk 
<borgmesteren@greve.dk>; Bent Hansen <benha@gribskov.dk>; steje@halsnaes.dk 
<steje@halsnaes.dk>; borgmester@helsingor.dk <borgmester@helsingor.dk>; Thomas Gyldal 
Petersen <borgmester@herlev.dk>; Kirsten Jensen <kij@hillerod.dk>; uaw@hvidovre.dk 
<uaw@hvidovre.dk>; borgmester@htk.dk <borgmester@htk.dk>; msl@horsholm.dk 
<msl@horsholm.dk>; mem@ishoj.dk <mem@ishoj.dk>; overborgmester@kk.dk 
<overborgmester@kk.dk>; marie.staerke@koege.dk <marie.staerke@koege.dk>; tman@lejre.dk 
<tman@lejre.dk>; Borgmester <borgmester@ltk.dk>; borgmester@roskilde.dk 
<borgmester@roskilde.dk>; annsofie@rudersdal.dk <annsofie@rudersdal.dk>; borgmester@rk.dk 
<borgmester@rk.dk>; borgmester@solrod.dk <borgmester@solrod.dk>; borgmester@stevns.dk 
<borgmester@stevns.dk>; kommunen@taarnby.dk <kommunen@taarnby.dk>; 
borgmester@vallensbaek.dk <borgmester@vallensbaek.dk>; Lars Gaardhøj (formand@regionh.dk) 

https://aka.ms/o0ukef
https://aka.ms/o0ukef


<formand@regionh.dk>; tria@regionsjaelland.dk <tria@regionsjaelland.dk>
Emne: Orientering fra Movia om TV-indslag om fejl på busser 
 
Til borgmestre og regionsrådsformænd i TV 2 Kosmopols område
 
De seneste uger har TV 2 Kosmopol bragt flere indslag om busser med sikkerhedskritiske fejl hos 
operatøren Umove, der bl.a. betjener linjerne 19 og 23. I indslagene stod flere chauffører frem og 
berettede om, at de bliver bedt om at fortsætte kørslen til trods for flere meldinger om alvorlige fejl på 
busserne. 
 
Movia har i forbindelse med indslagene i TV 2 Kosmopol været i dialog med Umoves ledelse for at 
sikre, at der øjeblikkeligt blev rettet op på de ulovlige forhold ved busserne. En redegørelse for sagen 
fra 7. maj kan læses her: Movia: Trafiksikkerhed kan ikke gradbøjes. 
 
I det seneste tv-indslag i TV 2 Kosmopol fra 14. maj beskrives, at hverken direktion eller 
bestyrelsesformand har udtalt sig til mediet. Det er ikke korrekt. 
 
Fra starten har vi fra Movias side gjort det klart, at vi tager sagen meget alvorligt, og at vi under ingen 
omstændigheder går på kompromis med trafiksikkerheden. 
 
Grundet sagens alvor, og da henvendelsen fra TV 2 Kosmopol tog udgangspunkt i drifts- og 
kontraktforhold, blev det fra begyndelsen besluttet, at det som udgangspunkt var mig som 
administrerende direktør, der skulle besvare spørgsmål fra pressen. Dette svarer til normal praksis 
hos trafikvirksomheder, at når sagen handler om driftsmæssige forhold, så er det direktionen, der står 
på mål i offentligheden, og ikke bestyrelsen eller bestyrelsens formand. Dette har også været min 
rådgivning til bestyrelsen i denne sag.
 
For en god ordens skyld, så har vi fra Movias side besvaret alle TV 2 Kosmopols henvendelser om 
drift og sikkerhed. Movia er altid fuldt tilgængelig for pressen – også i denne sag. Vi har løbende været 
i dialog med TV 2 Kosmopol, der som det eneste medie har henvendt sig i sagen. Vi har haft flere 
samtaler til baggrund, bidraget med materiale og sendt flere skriftlige svar på vegne af trafikdirektør, 
Jeppe Gaard, adm. direktør, Dorthe Nøhr Pedersen, samt et på vegne af bestyrelsesformand, Kirsten 
Jensen, for at understrege sagens alvor.  
 
Movia har ikke på noget tidspunkt i sagen oplyst: ingen kommentarer.  
 
Hvis ovenstående giver anledning til spørgsmål, er I meget velkomne til at kontakte mig. 
 
Med venlig hilsen

Dorthe Nøhr Pedersen
Administrerende Direktør, CEO
Movia

Trafikselskabet Movia, Gammel Køge Landevej 3, DK-2500, Valby
Tlf. dir.: +45 36 13 18 80 , Mobil: +45 20 81 61 37 , dnp@MOVIATRAFIK.DK

https://www.moviatrafik.dk/presse/nyheder/vis/?key=708940949765286
tel:+45%2036%2013%2018%2080
tel:+45%2020%2081%2061%2037
mailto:dnp@moviatrafik.dk
http://www.moviatrafik.dk/


Beskyttelse af dine personlige oplysninger er vigtig for Movia. På 
moviatrafik.dk/persondata kan du se, hvordan vi behandler dine personoplysninger og læse mere om dine rettigheder.

 
 
 
 

http://moviatrafik.dk/persondata

